
PROTOKÓŁ Nr 34/05 
posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego,  
które odbyło się w dniu 1 grudnia 2005 roku. 

 
Obrady rozpoczęły się o godz. 13.00 i trwały do godz. 15.30. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone 
zgodnie z listami obecności stanowiącymi  załączniki nr 1 i 2  do protokołu. 
Posiedzeniu przewodniczył przewodniczący Komisji Sławomir Marczewski. 
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem do radnych, czy zgłaszają uwagi 
i wnioski do porządku obrad przekazanego przy zaproszeniu na posiedzenie. 
Zaproponował poszerzenie porządku obrad o pkt. „Zaopiniowanie projektu  
uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na okres 7 lat 
umowy najmu zawartej pomiędzy Wojewódzkim Szpitalem Zespolonym 
w Kielcach a Gambro Healthcare Poland Sp z o.o. z/s w Warszawie.” I 
umieszczenie go w pkt 2 porzadku obrad, kolejne punkty uległyby 
automatycznie przesunięciu.  
 
Komisja uwag nie wniosła i zaaprobowała zgłoszoną propozycję.  
Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1. Zaopiniowanie projektu budżetu Województwa Świętokrzyskiego na 2006 

rok. 
2. Zaopiniowanie projektu  uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie na okres 7 lat umowy najmu zawartej pomiędzy Wojewódzkim 
Szpitalem Zespolonym w Kielcach a Gambro Healthcare Poland Sp z o.o. z/s 
w Warszawie 

3. Ocena stanu zdrowia oraz analiza potrzeb i priorytetów zdrowotnych 
mieszkańców Województwa Świętokrzyskiego (wg stanu na dzień 
31.12.2004r.).  

4. Przyjęcie informacji dotyczącej dostępności mieszkańców województwa 
do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków publicznych w II 
kwartale 2005r. 

5. Sprawozdanie z realizacji programów zdrowotnych na terenie Województwa 
Świętokrzyskiego III kwartał 2005r. 

6. Ocena realizacji inwestycji z zakresu ochrony zdrowia, ujętych w Kontrakcie 
dla Województwa Świętokrzyskiego w 2005 r., w okresie od 01 stycznia 
do 30 września 2005r. 

7. Sprawy różne  
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P r z e b i e g  p o s i e d z e n i a :  

Ad 1. 
Przewodniczący obrad  poprosił Skarbnika Województwa Zdzisława 
Wojciechowskiego o dokonanie wprowadzenia do projektu budżetu 
województwa na 2006 rok, stanowiącego załącznik do protokołu XXXIV sesji 
Sejmiku.  
Skarbnik Województwa Zdzisław Wojciechowski dokonał wprowadzenia do 
materiału. Treść wystąpienia zgodna z treścią dokumentu, uwzględniająca 
wniosek radnej Lucjany Elżbiety Nowak  o dokonanie wprowadzenia jedynie  
w obszary dotyczące ochrony zdrowia.   
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik  
wyjaśnił zapis „koordynacja świadczeń rodzinnych” , który dotyczy świadczeń 
dla Polaków pracujących za granicą i obcokrajowców pracujących u nas, to 
zadanie rządowe realizowane jest przez 3 osoby zatrudnione w Departamencie 
Zdrowia i Polityki Społecznej. Dotacji przeznaczonej na obsługę tego zadania w 
kwocie 60 tys. zł wojewoda jeszcze nie przekazał.  
Radny Roman Cichoń zapytał o środki przeznaczone na Wojewódzki Ośrodek 
Medycyny Pracy.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik  
wyjaśnił mechanizm funkcjonowania WOMP, z którego wynika, że środki na 
działalność pochodzą z budżetu państwa. Zobowiązał się, że dla wyjaśnienia 
zawiłości finansowania WOMP, przekaże sprawozdanie z działalności tej 
jednostki, które pozwoli zrozumieć pewne procedury. 
Przewodniczący obrad przypomniał, że działalność statutowa WOMP była 
przedmiotem posiedzenia wyjazdowego Komisji w I kadencji Sejmiku i 
zaproponował zakończenie dyskusji na ten temat. 
Radny Roman Cichoń zauważył, że w projekcie budżetu nie ma środków na 
dokończenie budowy szpitali w Opatowie i Starachowicach. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik  
wyjaśnił, że te dwie inwestycje finansowane są ze środków kontraktu 
województwa, a na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze informacji o wysokości 
przyznanych w ramach kontraktu środków.  
Radny Roman Cichoń zapytał o możliwości i źródła finansowania na 
wykończenie budowanego w Koprzywnicy Zakładu Opieki Leczniczej, 
będącego obecnie w stanie surowym.   
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
poinformował, że ZOL wyczerpał już limit dofinansowania. 
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W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący obrad 
zarządził głosowanie, w wyniku którego Komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt budżetu na 2006 rok stosunkiem głosów: 5 „za” oraz 1 „wstrzymującym 
się”. Opinia nr 120/05 stanowi zał. nr 3 do protokołu.   

Ad 2.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie na okres 7 lat umowy najmu zawartej pomiędzy Wojewódzkim 
Szpitalem Zespolonym w Kielcach a Gambro Healthcare Poland Sp z o.o. z/s 
w Warszawie, stanowiącego zał. do protokołu XXXIV sesji Sejmiku. Treść 
wystąpienia jest zgodna z treścią uzasadnienia do projektu ww. uchwały.  
Przewodniczący obrad przypomniał, że 3 lata temu  trwała dyskusja na temat 
udzielenia zezwolenia Szpitalowi  na zawarcie umowy z tą spółką, ponieważ 
było wiele obaw. Po trzech latach od zawarcia umowy są dostrzegalne same 
plusy takiego działania.  
Radny Roman Cichoń zapytał o skalę zysków. 
Członek Zarządu Marek Gos poinformował, że jest to kwota ok. 11 tys. zł 
miesięcznie plus pokrycie kosztów utrzymania (czynsz). Czynsz za wynajem w 
tym szpitalu kształtuje się następująco: sklepik przy wejściu: 120 zł/m2, gabinet 
stomatologiczny: 40 zł/m2, Gambro: 14,20/m2. Umowa została zawarta 3 lata 
temu na 10 lat. To są pomieszczenia po pralni, które zostały przez Gambro 
zaadaptowane w zamian za koszty dzierżawy.  
Radny Roman Cichoń zapytał o gwarancje utrzymania stanu pomieszczeń i 
sprzętu. 
Członek Zarządu Marek Gos poinformował, że reguluje to umowa , która jest 
bardzo dobrze skonstruowana. Pomieszczenia po pralni były kompletnie 
zrujnowane. Poza tym zwiększenie liczby łóżek dializ było niezbędne w 
Kielcach. Samorząd województwa nie podołałby finansowo zwiększeniu liczby 
łóżek dializ, ani też remontowi pralni. Zaprezentował stanowisko Zarządu 
Województwa, że wszystkie aspekty przedłużenia umowy dzierżawy są 
korzystne, szczególnie dla mieszkańców.  
Radny Tadeusz Kowalczyk za pozytywne uznał zjawisko nadmiernej troski i 
podejrzliwości Komisji teraz i przed 3 laty, ponieważ świadczy to o rozważnym 
podejściu do mienia samorządu województwa.  
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący obrad 
zarządził głosowanie, w wyniku którego Komisja zaopiniowała 
pozytywnieprojektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie na 
okres 7 lat umowy najmu zawartej pomiędzy Wojewódzkim Szpitalem 
Zespolonym w Kielcach a Gambro Healthcare Poland Sp z o.o. z/s 
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w Warszawie, stosunkiem głosów: 6 „za” oraz 1 „wstrzymującym się”. Opinia 
nr 121/05 stanowi zał. nr 4 do protokołu.   

Ad 3.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do dokumentu „Ocena stanu zdrowia oraz analiza 
potrzeb i priorytetów zdrowotnych mieszkańców Województwa 
Świętokrzyskiego (wg stanu na dzień 31.12.2004r.), stanowiącego zał. nr 5 do 
protokołu. Poinformował, że ściśle koresponduje on z założeniami, celami i 
zadaniami Narodowego Programu Zdrowia. W latach poprzednich był 
obowiązek opracowywania wojewódzkich planów zdrowotnych, które nie miały 
pokrycia w kontraktach, więc idea mijała się z celem. Natomiast sensowne i 
celowe jest dokonywanie ciągłe diagnozy sytuacji, co może się okazać 
przydatne w przyszłości, aby zapobiec powstawaniu luk w określonych 
dziedzinach opieki zdrowotnej. Dane zawarte w dokumencie odzwierciedlają  
wiarygodnie stan zdrowia społeczeństwa województwa świętokrzyskiego.  
Radny Roman Cichoń zapytał o potencjalny stopień i gwarancję 
wykorzystania dokumentu, czy i gdzie będzie on brany pod uwagę? 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
odpowiedział, że nie ma żadnej gwarancji, ponieważ dokument ten „to jest 
sprawozdanie, a nie zapotrzebowanie”.  
Radny Roman Cichoń podważył sens tworzenia dokumentów, które nie będą 
miały dalszego wykorzystania.  
Członek Zarządu Marek Gos poinformował, że wojewódzki plan zdrowotny 
był podstawą do alokacji środków dla województwa. Nasz plan był jednym z 
najlepiej przygotowanych dokumentów, znalazł się w pierwszej trójce w kraju. 
Ocena stanu zdrowia oraz analiza potrzeb i priorytetów zdrowotnych 
mieszkańców Województwa Świętokrzyskiego, opracowana przez Departament 
i zatwierdzona przez Zarząd Województwa, może być wykorzystana w wielu 
sytuacjach,  nawet przez NFZ przy ustalaniu potrzeb na kontrakty. Koszty 
opracowania są niewielkie, a korzyści mogą być niewymierne.  
Przewodniczący obrad stwierdził, że ten raport ukazuje stan i zagrożenia, 
ważne czynniki i zjawiska, które musza być znane samorządowi województwa 
odpowiedzialnemu za politykę zdrowotną. Uznał, że jest to bardzo potrzebny 
dokument i stwierdził, że Komisja podziela jego pogląd.  
Radny Jerzy Powierża wyraził uznanie dla dyrektora i pracowników 
Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej za wkład pracy w zredagowanie 
tego opracowania. Stwierdził że świadomość stanu jest nieodzownym 
elementem prognozowania. Materiał jest bardzo profesjonalnie sporządzony. W 
odniesieniu do rozdziału „Czynniki ryzyka mieszkańców …”, wyraził 
zaniepokojenie wysoką liczbą palącej młodzieży w wieku 9-15 lat. Stwierdził 
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konieczność zastanowienia nad sposobami obniżenia tego niekorzystnego 
wskaźnika. Zadeklarował, że będzie głosował za przyjęciem do akceptującej 
wiadomości tego dokumentu.  
Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych Halina 
Luzeńczyk podziękowała Dyrektorowi Żelezikowi za przygotowanie tego 
opracowania, zadeklarowała wszechstronne wykorzystanie danych.  
Radny Roman Cichoń podtrzymał swoje stanowisko o znikomym 
wykorzystaniu dokumentu. Stwierdził, że „tu są ciągle te same dane”. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
sprostował, że dane różnią się, bo są aktualizowane. Dokument ten jest 
niezbędny również do zapisów w Strategii Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013.  
Radny Roman Cichoń zapytał o przyczyny niepodpisywania umów 
kontraktowych z NFZ przez niektóre jednostki. 
Członek Zarządu Województwa poinformował, że wczoraj (30 listopada) 
ostatnia wojewódzka samorządowa jednostka ochrony zdrowia podpisała 
kontrakt z NFZ. 
Na tym dyskusja została zakończona. 
Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości dokument pn. „Ocena stanu 
zdrowia oraz analiza potrzeb i priorytetów zdrowotnych mieszkańców 
Województwa Świętokrzyskiego (wg stanu na dzień 31.12.2004r.), a swoje 
stanowisko zawarła w opinii nr 123/05 stanowiącej zał. nr 6 do protokołu. 

Ad 4.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Informacji dotyczącej dostępności mieszkańców 
województwa do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków 
publicznych w II kwartale 2005r., stanowiącej zał. nr 7 do protokołu. 
Poinformował, że jest to kolejna informacja, jaką Fundusz obowiązkowo 
przedkłada w okresie 72 dni po zakończeniu każdego  kwartału. Materiał ten jest 
dostępny we fragmentach także na stronach internetowych. Zarząd 
Województwa wynegocjował z Oddz. Świętokrzyskim NFZ, aby w informacji 
znalazły się dane na temat liczby oczekujących i długości czasu oczekiwania  na 
poszczególne usługi medyczne w danym zakładzie opieki zdrowotnej. Od 
nowego roku NFZ zwolniony jest ze składania takiej informacji. Poinformował, 
że z materiału wynika, iż najdłużej czeka się na okulistyce, wymienił pozostałe 
specjalności z czasem oczekiwania na konkretną usługę medyczną. 
Przewodniczący obrad wyraził zdziwienie liczbą pacjentek oczekujących w 
kolejce do ginekologa. W Końskich obserwuje się wręcz „niedobór” pacjentek, 
a gabinety są prawie w każdej przychodni. Ocenił, że informacja jest bardzo 
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rzetelna, jednak skłania do zastanowienia, jak rozwiązać wykazane w niej 
problemy. 
Radny Roman Cichoń  wyraził zaniepokojenie długością czasu oczekiwania do 
gabinetów specjalistycznych okulistycznych, ortopedycznych i 
kardiologicznych.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
stwierdził, że informacja ma charakter raportu, który także przedkładany jest w 
centrali NFZ w Warszawie. Centrala NFZ winna go przeanalizować i 
ustosunkować się do nieprawidłowości.  
Członek Zarządu Marek Gos przypomniał, że ze środków Samorządu 
Województwa zakupiony został drugi angiokardiograf. Zakup był bardzo 
potrzebny i jest reakcją na na zagrożenia wynikające z raportu. Długie kolejki 
do okulistów jest skutkiem niedoboru specjalistów w naszym regionie. 
Dowodem tego jest niepowodzenie w zatrudnieniu specjalistów okulistyki na 
oddziałach szpitali wojewódzkich. Dane zawarte w informacji wykorzystywane 
są przy negocjowaniu i podpisywaniu umów kontraktowych szpitali z NFZ (w 
których sam bierze udział).  
Przewodniczący obrad stwierdził, że największą przyczynę takiego stanu jest 
brak odpowiednich środków na atrakcyjne wynagrodzenia dla specjalistów.    
 Na tym dyskusja została zakończona. 
Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości informację dotyczącą dostępności 
mieszkańców województwa do świadczeń zdrowotnych finansowanych ze 
środków publicznych w II kwartale 2005r., a swoje stanowisko zawarła w opinii 
nr 124/05 stanowiącej zał. nr 8 do protokołu 

Ad 5. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Sprawozdania z realizacji programów zdrowotnych 
na terenie Województwa Świętokrzyskiego za III kwartał 2005r., stanowiącego 
zał. nr 9 do protokołu. Poinformował, że ustawa nakłada na samorząd 
województwa obowiązek zbierania informacji i przekazywania ich wojewodzie, 
pomimo iż wojewoda dysponuje odpowiednimi służbami – Świętokrzyskie 
Centrum Monitorowania Służby Zdrowia.    
Przewodniczący obrad stwierdził, że programy cieszą się dużym 
zainteresowaniem społeczeństwa i ich realizacja daje efekty.  
Chętnych do dyskusji nie było.  
Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości Sprawozdanie z realizacji 
programów zdrowotnych na terenie Województwa Świętokrzyskiego za III 
kwartał 2005r, a swoje stanowisko zawarła w opinii nr 125/05 stanowiącej zał. 
nr 10 do protokołu 
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Ad 6. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
dokonał wprowadzenia do Informacji o realizacji inwestycji z zakresu ochrony 
zdrowia, ujętych w Kontrakcie dla Województwa Świętokrzyskiego w 2005 r., 
w okresie od 01 stycznia do 30 września 2005r., stanowiącej zał. nr 11 do 
protokołu. Poinformował, że kwota środków przyznanych na 2005 rok jest 
niewspółmiernie niska do potrzeb i wysokości z poprzednich lat.  
Przewodniczący obrad zapytał o inwestycję w Jędrzejowie.  
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
poinformował, że Pracownicy Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
wraz z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego monitorują systematycznie 
realizowane w ramach kontraktu inwestycje. W Jędrzejowie inwestycja nie była 
odpowiednoi przygotowana przez Starostwo Powiatowe i jest obawa, że 
wydłużający się czas przygotowania wpłynie negatywnie na spożytkowanie 
środków. Środki niewykorzystane zostały umieszczone na liście środków tzw. 
„niewygasających” , lecz jest wielka niewiadoma odnośnie reakcji nowego 
rządu na tego typu listy. Pozostałe inwestycje realizowane są prawidłowo.  
Radny Roman Cichoń zapytał o termin decyzji odnośnie środków 
niewygasających. 
Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej Wojciech Żelezik 
poinformował, że będzie już wiadomo o decyzji ok. 10 grudnia.  
Przewodniczący obrad stwierdził, że Komisja wizytowała obiekty budowane w 
ramach środków z kontraktu i jest świadoma potrzeby zakończenia inwestycji w 
możliwie szybkim terminie.  
Chętnych do dyskusji nie było.  
Komisja przyjęła do aprobującej wiadomości Informację o realizacji inwestycji 
z zakresu ochrony zdrowia, ujętych w Kontrakcie dla Województwa 
Świętokrzyskiego w 2005 r., w okresie od 01 stycznia do 30 września 2005r, a 
swoje stanowisko zawarła w opinii nr 126/05 stanowiącej zał. nr 12 do 
protokołu. 

Ad 7. 
Członek Zarządu Marek Gos poinformował, że dla społeczeństwa 
województwa świętokrzyskiego pojawiła się szansa wyposażenia 
Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w aparaturę do tomografii pozytronowej. 
Budowa Ośrodka Tomografii Pozytronowej (wartość kosztorysowa inwestycji 
ca’ 27,5 mln. zł) mogłaby rozpocząć się w 2006 roku pod warunkiem 
zabezpieczenia z budżetu województwa 5 mln zł. na to zadanie.  Poprosił 
Komisję o wyrażenie zgody dla Zarządu Województwa na zabezpieczenie z 
tegorocznej nadwyżki budżetowej potrzebnej kwoty 5 mln. zł.  
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Przewodniczący obrad podkreślił, że należy realną szansę wykorzystać, 
bowiem aparatura ta jest niezwykle przydatna w diagnozowaniu i leczeniu 
chorych onkologicznie. Trzeba wręcz zrobić wszystko dla powodzenia tego 
przedsięwzięcia. 
Radny Roman Cichoń  poprosił o przybliżenie definicji PET. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji radny Wacław Berens poinformował, 
że jest to urzadzenie XXII wieku., które  doskonale  pozwala diagnozować 
nowotwory. Szpital też zarabia na takich badaniach. Prywatnie badanie tym 
sprzętem kosztuje 8 tys. zł.  
Komisja jednogłośnie poparła inicjatywę Zarządu Województwa dotyczącą 
zabezpieczenia środków finansowych na budowę Ośrodka PET, a swoje 
stanowisko zawarła w opinii nr 122/05 stanowiącej zał. nr 13 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Świętokrzyskiej Izby Pielęgniarek i Położnych Halina 
Luzeńczyk poinformowała, że Izba zajmie stanowisko w sprawie jednego 
organu założycielskiego dla wszystkich szpitali w Kielcach, a w perspektywie – 
w województwie. Poprosiła Komisję o poparcie.  
Komisja udzieliła poparcia dla idei samorządu zawodowego pielęgniarek i 
położnych.  
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziły Daria Biskup i Barbara Loch 

Przewodniczący obrad 
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